

Invitation to CUHK Summer Research Placement Programme for Mainland and Taiwan Students 2022

To forge close relationship and strengthen research collaboration with the University's key partners in mainland China and Taiwan, CUHK has been organizing a summer research placement programme for mainland and Taiwan students every year since 2008. Co-ordinated by the University's China Engagement Office (CEO) and supported by various academic and research units, over 900 students from more than 70 CUHK's strategic partners in mainland China and Taiwan participated in this programme.

Department of Sociology at the Chinese University of Hong Kong is pleased to receive talented students for the placement. Successful applicants can have the opportunity to work with the world-leading academic team in a multi-cultural environment.

The successful applicants will be classified into one of the two groups: Group A - Visiting Students (with funding support from the UGC) and Group B - Honorary Research Assistants (supported by CUHK host supervisors' research grant).

Group A Visiting Students (with funding support from the UGC)

Students should be current undergraduates or master students of any of the following key partner institutions of CUHK in mainland China or Taiwan. Quotas for this year are limited and will be mainly allocated on a first-come-first-served basis.

<i>Mainland China</i> <i>Chinese Academy of Engineering</i> <i>Chinese Academy of Sciences</i> <i>Chinese Academy of Social Sciences</i> <i>China Agricultural University</i> <i>Fudan University</i>	<i>Ministry of Education</i> <i>Ministry of Science and Technology</i> <i>Nanjing University</i> <i>National Natural Science Foundation</i> <i>Peking University</i>	<i>Shanghai Jiao Tong University</i> <i>Sun Yat-sen University</i> <i>Tsinghua University</i> <i>Xi'an Jiaotong University</i> <i>Zhejiang University</i>
<i>Taiwan</i> <i>Academia Sinica</i> <i>National Central University</i> <i>National Cheng Chi University</i>	<i>National Cheng Kung University</i> <i>National Chiao Tung University</i> <i>National Tsing Hua University</i>	<i>National Taiwan University</i> <i>National Yang-Ming University</i> <i>University System of Taiwan</i>

CUHK will cover accommodation and travel expenses (up to HK\$9000) by special funding from UGC, while students must bear their own living expenses and seek financial support from their host departments and/or sending institutions.

Group B Honorary Research Assistants (supported by CUHK host supervisors' research grant)

Students should be (i) current PhD students of any tertiary institutions or research institutes universities or (ii) current undergraduate or master students (for whom the host departments would like to provide full funding support), nominated by professors of CUHK with the recommendation from the students' research supervisors in their sending institutions.

Host supervisors will be responsible for contributing an honorarium of HK\$9,300 per month on a pro-rata basis (around HK\$14,400 for seven weeks) for each student to cover their living expenses in Hong Kong.

A full range of activities will be organized during the placement period, for the participants knowing better of the CUHK and Hong Kong.

Duration of the placement: 48 days (27 June 2022 to 13 August 2022, both days inclusive)

Applicants are suggested to submit the following materials to the Graduate Division of Department of Sociology (socrpg@cuhk.edu.hk) by the **deadline 13 February 2022**

1. Curriculum Vitae
2. Personal statement (please indicate research interests/ achievements and preference of supervisors in the statement)

Shortlisted candidates may be invited to attend an interview with potential supervisors.

For more information, please contact (852) 2603 7332 / socrpg@cuhk.edu.hk

2022 年內地及台灣學生暑期研究體驗計劃邀請

為增進與內地及台灣院校的夥伴關係，加強與各夥伴的學術研究和合作，香港中文大學（中大）內地及大中華發展處於 2008 年起，每年暑假舉辦「內地及台灣學生暑期研究體驗計劃」，至今邀請達 70 多所內地及台灣高等院校，超過 900 名內地及台灣的本科生及研究生，到中大參加研究實習培訓。

香港中文大學社會學系非常樂意為優秀的申請者提供實習機會。成功申請者能夠有機會與世界知名學者交流，並且在一個多元文化交融的環境下進行實習研究培訓。

成功申請者將被分成兩個組別，甲組-訪問學生（將由大學教育資助委員會贊助部分來港經費）和乙組-榮譽研究助理（將由中大接待部門負責來港經費）

甲組：訪問學生（將由大學教育資助委員會贊助部分來港經費）

申請人須由本校教授及 / 或內地及台灣各院校的教授推薦，並須為學士本科生或碩士研究生（博士研究生不能申請）。

本年度甲組名額有限，將按先到先得原則分配，並優先分配名額予以下院校參加者：

內地	台灣
中國工程院	中央研究院
中國科學院	國立中央大學
中國社會科學院	國立政治大學
中國農業大學	國立成功大學
國家教育部	國立交通大學
國家科學技術部	國立清華大學
國家自然科學基金委員會	國立台灣大學
復旦大學	國立陽明大學
南京大學	台灣聯合大學系統
北京大學	
上海交通大學	
中山大學	
清華大學	
西安交通大學	
浙江大學	

中大獲教資會撥款，資助參加者住宿及機票（合共約 9,000 港元）。其他來港費用將由學生本身、派出院校和接待部門三方協調。

乙組：榮譽研究助理（將由中大接待部門負責來港經費）

參加者須由本校教授及 / 或內地及台灣各院校的教授推薦，並就讀該校學士、碩士或博士課程。申請人將成為中大的榮譽研究助理（博士及碩士研究生）或初級榮譽研究助理（學士本科生），接待部門將須負責每名學生每月 9,300 港元的生活津貼（7 星期即約 14,400 港元）

爲了讓來自內地和台灣的學生更好地瞭解香港和中大，校方還安排了豐富的課外活動供實習生參加。

2022 年度實習期：2022 年 6 月 27 日（星期一）至 8 月 13 日（星期六），為期共 48 天

申請截止日期：2022 年 2 月 13 日

申請者請將如下材料發送到香港中文大學社會學系（socrpg@cuhk.edu.hk）：

1. 個人簡歷
2. 動機信（請在信中列明有興趣的研究方向，研究成果和想要跟隨的研究導師）

篩選後的候選人將被邀請參加面試。

如需更多信息，請致電或郵箱：（852）2603 7332/ socrpg@cuhk.edu.hk